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Kislőd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

8446 Kislőd, Hősök tere 1. 
Tel/Fax: 88/246-001 

Email: kislod@invitel.hu 

Szám: K.                   /2013. 

J E G Y Z ŐK Ö N Y V  

Készült: Kislőd Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. december 17-én 17.00 
órakor megtartott közmeghallgatásáról 

Jelen voltak: Somogyi Anna Mária polgármester 
 Marosi Ödön alpolgármester 
 Juhász Ervin 
 Dr. Lóderer Alajos 
 Magvas Antal 
 Széplábi Ferenc önkormányzati képviselő 
 Üregi Éva önkormányzati képviselők 

Meghívottak: Dobosi Gergely jegyző 
Váradi Máténé, a Roma Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 
Vidáné Varga Krisztina, a Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

A meghívottak közül megjelent és a napirend tárgyalásánál jelen volt: 

 Dobosi Gergely jegyző 
Vidáné Varga Krisztina, a Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

A lakosság részéről megjelent 6 fő a mellékelt jelenléti ív szerint. 

Somogyi Anna polgármester köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, és a jelenléti ív 
alapján megállapította, hogy a képviselők teljes létszámban megjelentek, így a testület 
határozatképes. 

A közmeghallgatást megnyitotta. 

Polgármester javasolta, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő napirendi javaslatot 
fogadja el. 

A képviselő-testület a polgármester javaslatával egyetértett és 7 szavazattal, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodás mellett a napirendi javaslatot az alábbiak szerint elfogadta: 

Napirend: 

1.) Beszámoló az elmúlt év munkájáról. 

 Előadó: Somogyi Anna polgármester 
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2.) Közérdekű kérdések, javaslatok. 

NAPIREND TÁRGYALÁSA 

1.) Napirend: Beszámoló az elmúlt év munkájáról. 

Előadó: Somogyi Anna polgármester 

(Az írásbeli anyag a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Polgármester a jegyzőkönyv mellékletét képező beszámoló szerint tájékoztatta a Képviselő-
testületet, és a lakosságot az Önkormányzat elmúlt évi munkájáról. Emellett elmondta, hogy a 
2013. évtől az Önkormányzatok nem normatív alapon kapnak állami támogatást, hanem 
feladatfinanszírozás keretében. Ebben a rendszerben az Önkormányzat a kötelező feladatai 
után kap, elvileg az adott feladat ellátásához szükséges összegű támogatást. A probléma az, 
hogy a kapott összegek több esetben nem elegendőek az adott feladat ellátására, így például 
az utak karbantartására és csúszásmentesítésre kapott éves támogatást az Önkormányzat az év 
eleji intenzív havazások miatt már februárban elköltötte. Ezen felül a hiányzó összeget a 
tartalék terhére lehet pótolni. Polgármester elmondta, hogy problémát jelent az is, hogy a 
feladatok finanszírozásának összegét úgynevezett elvárt bevétellel csökkenti az állam, ami a 
településen keletkező helyi iparűzési adóbevétel 25%-a. Az Önkormányzat az idei évi 
beruházásait az előző évek takarékos gazdálkodása során képzett tartaléka terhére tudta 
megvalósítani, azonban a jövő évtől ilyen tartalékkal nem rendelkezik, úgyhogy ha az állam 
nem változtat a finanszírozási rendszeren, akkor a beruházások, felújítások elmaradnak. 
A tavalyi év végén, idei év, illetve az idei évben megvalósult az önkormányzatok adósságának 
állami konszolidálása, amellyel csak azok az önkormányzatok jártak rosszul, amelyek az évek 
során takarékosan gazdálkodtak, csak a rendelkezésre álló pénzük erejéig hajtottak végre 
beruházásokat, hitelfelvétel nélkül. Az ígéretek szerint a későbbiekben ezek az 
önkormányzatok könnyebben kaphatnak majd pályázati forrásokat, de eddig ezt még nem 
tapasztaltuk. 
Polgármester elmondta, hogy 2013. január 1-jétől az állam a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központon keresztül átvette a kislődi általános iskola fenntartását. Vélhetőleg a napokban 
sikerül aláírni azt a megállapodást, hogy a KIK hogyan és milyen mértékben járul hozzá az 
oktatási és önkormányzati funkciót is ellátó Művelődési Ház kiadásaihoz, így reményeink 
szerint egy év után a KIK hozzájárul majd a fenntartási költségekhez. 
Polgármester elmondta, hogy 2013. június 31-ével a Bakony-völgye Óvodafenntartó Társulás 
megszűnt, 2013. július 1-jétől az óvoda önálló önkormányzati fenntartású intézményként 
működik. 
Polgármester elmondta, hogy az Önkormányzat 2013. január 1-jétől az állami támogatás 
csökkenése miatt kénytelen volt bevezetni újra a helyi iparűzési adót, amelyből  az idei évben 
3,5 millió forint bevétele folyt be. A gépjárműadó a 2013. évtől 60%-ban az államhoz folyik 
be, és csak 40%-a marad az önkormányzatoknál, így ez is jelentős bevételkiesést okozott. 
Idegenforgalmi adóból 105 ezer forint bevétel származott. Az összes önkormányzati 
adóbevétel a 2013. évben 7,652 millió forintra rúgott. 
A Leveld utcában az Önkormányzat el tudott adni még egy telket, így már csak egy eladó 
telek áll az Önkormányzat rendelkezésére. 
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Polgármester elmondta, hogy az idei évben megtörtén a Széchenyi és a Zrínyi utcák 
útburkolatának felújítása, a Leveld utca feljárójának aszfaltozása, illetve a Hősök tere 
központjának újraaszfaltozása. A jövőben az Önkormányzat lehetőségeihez mérten további 
útfelújításokat tervez. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így polgármester javasolta, hogy a Képviselő-testület a 
beszámolót fogadja el. 

A Képviselő-testület a polgármester javaslatával egyetértett, és 7 szavazattal, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta az Önkormányzat elmúlt évi munkájáról 
szóló beszámolót. 

2.) Napirend: Közérdekű kérdések, javaslatok. 

Polgármester kérte a megjelenteket, hogy amennyiben bárkinek közérdekű kérdése, javaslata 
van, azt mondja el. 

Oszkó Lajos elmondta, hogy az Arany János utca elkezdett süllyedni, kérdezte kinek a 
feladata lenne helyrehozni? 

Polgármester válaszában elmondta, hogy az Arany János utca sajnos egy vízgyűjtő területen 
fekszik, így az aszfaltos út alapját sajnos mossa az eső, ami a kiszáradás után összetömörödik, 
és ennek következtében az aszfaltréteg megsüllyed. Önkormányzati tulajdonú útról van szó, 
így az Önkormányzat feladata a helyreállítás. Az út korábbi felújítása után a kivitelező 
egyszer már javította garanciális kereteken belül, de azóta a kötelező szavatossági idő letelt. 
Polgármester elmondta, hogy ha az út közlekedésre alkalmatlan állapotba kerül, az 
Önkormányzat javítani fogja. 

Kaszás Vince kérdezte, hogy hogy áll a Három forrás melletti beruházás. 

Polgármester válaszában elmondta, hogy a Három forrás melletti területen kiemelt állami 
beruházásként egy záportározó épül Kislődi tározó néven. A beruházást idén februárban 
kezdték, és novemberben át akarták adni, de az engedélyezésben résztvevő szakhatóságok az 
ügyintézési határidőket maximálisan kihasználták, vagy be sem tartották, így a beruházás 
befejezése átcsúszik a következő évre. Jövő áprilisban állnak neki a munkálatoknak újra. A 
jelenlegi tervek szerint, ha elkészül, átadják Kislőd Község Önkormányzat tulajdonába.  

Kaszás Vince elmondta, hogy terveik szerint kislődi lakosokkal szeretnének egy 
horgászegyesületet létrehozni az elkészült tóra, amihez kérte a Képviselő-testület 
hozzájárulását. Elmondta, hogy a szerbezést és alapítást időben el kell kezdeni, hogy az 
Egyesület aktív legyen, mire a tavat használatba lehet venni. 

Polgármester válaszában elmondta, hogy egyelőre a Képviselő-testület semmilyen kérdésben 
nem tud állást foglalni, mert még az sem biztos, hogy a záportározó valóban önkormányzati 
tulajdonba kerül, és ha igen, milyen feltételekkel. Elmondta, hogy véleménye szerint az 
Egyesület alapítása nem függ a Képviselő-testülettől, azt bárki, bármikor megteheti. 
Elmondta, hogy ha a Kislődi tározó önkormányzati tulajdonba is kerül, az Önkormányzatnak 
komoly kiadásai keletkeznek a működtetéssel, karbantartással kapcsolatban, amelyet a tó 
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hasznosítása során kompenzálnia kell bevételekkel. A Képviselő-testület tárgyalni fog a 
hasznosítás lehetséges módjáról. 

Kaszás Vince kérdezte, hogy az alsó buszmegállóba lehetne-e valami üveget vagy műanyagot 
rakni a nyílásba, mert az eső és a hó is beesik azon keresztül az északi szél hatására a 
buszmegállóba. 

Polgármester válaszában elmondta, hogy már meg is rendelte az üveget, de egy hónap alatt 
nem tudott elkészülni. Reméli mielőbb megoldódik a probléma. 

Heppel Attila kérdezte, hogy lehetne-e kamerarendszert telepíteni a település központjába, 
mert ahogy hallja folyamatosak a rongálások. 

Polgármester válaszában elmondta, hogy több ajánlatot is kért már kamerarendszer 
kiépítésére, amely a pár százezer forinttól a pármillió forintig terjed. Sajnos azok a kamerák, 
amik érnek is valamit, és van értelme felszerelni, drágák, így semmi értelme a legolcsóbb 
megoldásban gondolkodni. Elmondta, hogy az Önkormányzat amint lehet pályázatot nyújt be 
a rendszer kiépítésére, mert valóban megnyugtató megoldást jelentene az intézmények, a 
templom és a Hősök tere megfigyelésére. 

Egyéb közérdekű kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így polgármester megköszönte 
figyelmet és a közmeghallgatást 19.00 órakor berekesztette. 

K.m.f. 

 Somogyi Anna Dobosi Gergely 
 polgármester jegyző 


